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کسی اشک هایم را ندید

حدادی فر: لیاقت 
داشتم بهتر از اینها 
از فوتبال کنار بروم   
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در آینه لیگ
11فوتبال ایران

علیرضــا منصوریــان ســالیان اخیــر همــواره در زمــره مربیــان لیــگ برتــری 
فوتبال ما محســوب شــده و هدایت تیم های فراوانی را هم برعهده داشته 
امــا بــرای فصــل پیــش رو بــا آبادانی هــا بــه توافــق نرســید و از ایــن تیم جدا 
شــد. در روزهــای گذشــته بعضی تیم های حاضر در لیــگ آزادگان به دنبال 
فراهــم کــردن شــرایطی بــرای اســتفاده از منصوریان بودند اما پاســخ او به 

آنهــا منفــی بود.

با پایان اردوی تیم فولاد خوزســتان اعضای این تیم به ایران برگشــتند اما 
موســی کولیبالــی و آیانــدا پاتوســی کــه بــا اعلام جــواد نکونــام بی انضباطی 
کرده و در تمرینات حضور نداشتند، قرار است با شروع تمرینات در تهران 
بــه جمــع بازیکنــان تیــم اضافه شــوند. بــا مصدومیت فرشــید اســماعیلی 
در اردوی ترکیــه شــایعه پارگــی ربــاط صلیبی این بازیکن مطرح شــد که قرار 

اســت اســماعیلی طی 48 ســاعت آینده عکس MRI  بگیرد.

فرشید اسماعیلیعلیرضا منصوریان

پارگی رباط صلیبی؟رد پیشنهاد دسته اولی ها

دیــدار دو تیــم تراکتــور و الخریطیــات قطــر روز چهارشــنبه )پنجــم مرداد(، 
ســاعت ۱۷:۳۰ بــه وقــت ایــران برگــزار خواهــد شــد. تیــم الخریطیــات در 
ترکیبــش از پژمــان منتظــری، ملی پــوش ســابق فوتبــال کشــورمان بهــره 
می بــرد. شــاگردان بردیــف از ۲۵ تیر اردوی تدارکاتــی در کمپ گرین پارک 
ترکیه برپا کرده اند و تاکنون در دو بازی دوستانه با تیم هایی از کشورهای 

قطــر و غنــا بــه پیــروزی دســت یافته اند.

پژمان منتظری 

مقابل شاگردان بردیف

قاسم حدادی فر هافبک ذوب آهن 
فظی  حا به خدا وقتی تصمیم 
از فوتبال گرفت خیلی زود به 
جمع کادرفنی این تیم اضافه 
شد: »بعد از جلسات خوبی که 
با مدیریت باشگاه ذوب آهن 
و تارتار داشتم، تصمیم گیری 
برعهده خودم گذاشته شد که 
یا در جایگاه بازیکن یا جایگاه 
تیم کمک کنم. در  به  مربی 
لیتی  با توجه به مسئو یت  نها
که داشتم و یک سال دور از 
میادین بودم، ترجیح دادم به 
کادر فنی اضافه شوم. تنها هدفم 
کمک به تیم است. چیزهایی 
که می خواهم را برای کمک به 
حوزه مربیگری کسب می کنم. در 
سمت و قامت جدیدی هستم و 
در حال گذراندن تجربه و چالش 
سختی هستم، ولی انگیزه زیادی 
برای موفقیت در این راه دارم.« 
حدادی فر هم علاقه ای به برگزاری 
بازی خداحافظی ندارد: »اتفاقات 
زیادی در پایان فوتبالم قرار بود 
بیفتد که نشد و الان علاقه ای 
به برگزاری این بازی ندارم. این 
معضلی است که در فوتبال ما 
وجود دارد که با پیشکسوتانشان 
بخوبی برخورد نمی کنند. البته 
از طرفی برای من خوب بود که 
با نیمکت نشینی فوتبال را تمام 
نکرده و کسی اشک هایم را ندید. 
اما فکر می کنم لیاقت داشتم که 
بهتر از اینها از فوتبال کنار بروم.«

 او درباره شرایط فعلی تیمش 
این طور می گوید: »شاکله اصلی 
تیم حفظ شده و چند بازیکن 
خوب دیگر نیز به ما اضافه شدند 
تا حدود ۹۰ درصد تیم بسته شده 
است. ما تیم صنعتی هستیم که 
با بودجه محدود کار می کنیم. 
اولویت تیم حفظ بازیکنان خوب 
فصل گذشته و اضافه شدن چند 
بازیکن خوب جدید بود. این کار تا 
حدودی انجام شده و هنوز جای 
کار دارد. در اردوی تهران نقاط 
ضعف مشخص خواهد شد و یک 
یا دو بازیکن دیگر به تیم اضافه 

می شوند.«
حدادی فر با اشاره به قیمت بالای 
برخی بازیکنان می گوید: »قیمت 
بازیکنان بسیار بالا رفته که البته 
امری طبیعی است، زیرا در سال 
پیش از جام  جهانی هستیم و با 
توجه به تورم موجود، بازیکن در 
عمر کوتاه بازی باید آینده خود 
را بسازد. با توجه به تبصره ها، 
امکان ندارد این موضوع در ایران 

قانون شود.«
او انتظار دارد اشتباهات داوری در 
فصل جدید به حداقل برسد: »در 
دو سال اخیر خیلی از داوری ضربه 
خوردیم و حتی به سقوط نزدیک 
شدیم. به جامعه داوری احترام 
می گذارم و نمی خواهم بگویم 
قصدی در کار است، اما تا زمانی 
 VAR )که سیستم ویدیوچک )وار
به فوتبال ما نیاید، این اتفاقات 
تکرار خواهد شد بخصوص برای 
تیم هایی که زیاد از سوی رسانه ها 

و هواداران حمایت نمی شوند.«

محمد میری: انتخاب هوادار 
تصمیم درستی بود  

محمد میری که در نیم فصل گذشته از 
فولاد به هوادار پیوسته بود با نظر ساکت 
الهامی قراردادش را با این تیم تمدید کرد. 
او از تصمیمی که گرفته رضایت کامل دارد: 
»ابتدا که به هوادار اضافه شدم روند خیلی 
خوبی را آغاز کردیم و در ۶ بازی ۱۲ امتیاز 
گرفتیم. بعد از آن مصدومیت کوچکی برایم 
پیش آمد و نتوانستم تیم را تا آخر فصل 
همراهی کنم. مقابل فولاد هم بازی خیلی 
خوبی انجام دادیم که در بیست دقیقه 
اول می توانستیم کار را تمام کنیم ولی با 
بدشانسی توپ های  ما گل نشد. من با 
هوادار قرارداد یک ساله بستم، چون تعریف 

آقای الهامی را خیلی شنیده بودم ولی افتخار 
شاگردی ایشان را نداشتم. هرچه زمان 
بیشتری می گذرد به این نتیجه می رسم 
انتخاب بسیار درستی انجام داده ام و از بودن 
کنار این مجموعه خوب لذت می برم. کار 
کردن با آقا ساکت بسیار لذت بخش است. 
در حضور او با انگیزه بالا به تمرین می رویم. 
امیدوارم تا آخر فصل بتوانیم نتایج درخشانی 
را بگیریم.« میری اردوی ترکیه را برای تیمش 
بسیار مفید می داند: »بازیکنان جوان و 
باانگیزه ای داریم که مطمئنم در آینده 
نزدیک بیشتر از آنها خواهید شنید. اردوی 
بسیار خوب و پرنشاطی را برگزار کردیم و 

جا دارد یک تشکر ویژه از مدیریت باشگاه 
داشته باشم که چنین امکانات خوبی در 

اختیار ما گذاشتند.«
آنها در یک بازی برتر موفق به شکست تیم 
امید عمان شدند. میری مدعی است که 
باید با تعداد گل های بیشتری بازی تمام 
می شد: »تیم شرایط بسیار خوب و پرنشاطی 
دارد، بازی دوستانه خوبی بود. مسابقه یک 
طرفه بود اما داور بازی اگر عادلانه سوت 
می زد ما با اختلاف ۳ یا ۴ گل می توانستیم 
برنده مسابقه باشیم. من درگیری خاصی 
نداشتم؛ آنها به بازیکن ما حمله ور شدند و 

من سعی کردم دورشان کنم.«

امیدوارم هر فردی انتخاب می شود به فوتبال خدمت کند

کریم بوستانی: برنامه استقلال 
خوزستان صعود به لیگ برتر است

کریـــم بوســـتانی یکـــی از پیشکســـوتان 
و مربیـــان خوشـــنام فوتبـــال خوزســـتان 
ــه  ــاور اســـت برنامـ ــن بـ ــر ایـ اســـت. او بـ
اســـتقلال خوزســـتان صعـــود بـــه لیـــگ 

برتـــر فوتبـــال ایـــران اســـت.
 نتایج فصل گذشته مطلوب نبود، 

فکر می کنید با آمدن سیروس 
پورموسوی، استقلال خوزستان 

می تواند به لیگ برتر صعود کند؟
ــتقلال  ــد اسـ ــما گفتیـ ــه شـ ــور کـ همانطـ
ــته  م فصـــل گذشـ کا ــا نـ ن  ــتا خوزسـ
ــه مربـــی  ــود آوردن سـ ــا باوجـ ــود، آنهـ بـ
ــی  ــه خوبـ ــل نتیجـ ــول یـــک فصـ در طـ
کســـب نکردنـــد. امـــا بـــرای فصـــل جدیـــد 
ــدند.  ــای خوبـــی جـــذب شـ مهره هـ
بدیـــن ترتیـــب برنامـــه ایـــن تیـــم صعـــود 
ـــه لیـــگ برتـــر اســـت، امـــا بایـــد ببینیـــم  ب
بـــا آغـــاز لیـــگ دســـته اول فوتبـــال ایـــران 

ــود. ــه ای حاصـــل می شـ ــه نتیجـ چـ
درباره استقلال ملاثانی هم 

صحبت کنیم.
اســـتقلال ملاثانـــی هـــم دیگـــر نماینـــده 
ــته  ــتان در لیـــگ دسـ ــال خوزسـ فوتبـ
اول اســـت کـــه اکثـــر بازیکنانـــش بومـــی 

هســـتند، تیـــم هـــم از منطقـــه محـــروم 
ــه جالـــب در  ــتان اســـت نکتـ خوزسـ
مـــورد ملاثانـــی ایـــن اســـت کـــه آنهـــا تـــا 
ــا در  ــته اند امـ ــر نداشـ ــروز اسپانسـ امـ
فصـــل جدیـــد بـــا حضـــور مدیرعامـــل کـــه 
خـــودش اسپانســـر هـــم اســـت، ایـــن تیم 
ــر  ــه همیـــن خاطـ ــود. بـ حمایـــت می شـ
امیـــدوارم آنهـــا نتایـــج خوبـــی را کـــه فصل 
گذشـــته کســـب کردنـــد در فصـــل جدید 

هـــم تکـــرار کننـــد.
نظرتان درباره خرید های فولاد 

خوزستان چیست؟
ــده  ینـ نما ــا  تنهـ ن  ــتا زسـ ــولاد خو فـ
ــان  ــران در لیـــگ قهرمانـ ــال ایـ فوتبـ
ــد تقویـــت  ــن بایـ ــیا اســـت. بنابرایـ آسـ
ــیا،  ــور در آسـ ــا ضمـــن حضـ ــوند. آنهـ شـ
ــر  ــد لیـــگ برتـ ــابقات داخلـــی ماننـ مسـ
ــد و  ــم در پیـــش دارنـ ــام حذفـــی هـ و جـ
ـــرای موفقیـــت در ایـــن ســـه تورنمنـــت  ب
ـــن  ـــی بســـته شـــود کـــه ای ـــم خوب ـــد تی بای
ــاده  ــولاد افتـ ــاق در خصـــوص فـ اتفـ
ـــا هدایـــت  اســـت. امیـــدوارم ایـــن تیـــم ب
ــته  ــد فصـــل گذشـ ــام ماننـ ــواد نکونـ جـ
ــان  ــی، لیـــگ قهرمانـ ــام حذفـ ــه در جـ کـ
آســـیا و ســـوپرجام فوتبـــال ایـــران موفـــق 
ــای  ــم موفقیت هـ ــود، ایـــن فصـــل هـ بـ
ــن  ــا ایـ ــه بـ ــد، کـ ــرار کنـ ــته را تکـ گذشـ

ــد. در  ــر نمی رسـ ــه نظـ ــد بـ ــرات بعیـ نفـ
مجمـــوع از فعالیـــت فـــولاد در بـــازار نقل 
و انتقـــالات راضـــی هســـتم و امیـــدوارم 
ــه موفقیـــت  ــم را بـ ــان تیـ ایـــن بازیکنـ

ــانند. برسـ
با توجه به خرید ها فکر می کنید 

فولاد توانایی حضور در جمع 
چهارتیم برتر آسیا را دارد؟

یـــن فصـــل در  ــپاهان ا ــولاد و سـ فـ
ـــه  غیـــاب اســـتقلال و پرســـپولیس کـــه ب
علـــت مشـــکلاتی در مـــدارک در لیـــگ 
قهرمانـــان حضـــور نداشـــتند، نماینـــده 
ــیایی  ــای آسـ ــورمان در رقابت هـ کشـ
بودنـــد. پـــس از حـــذف طلایی پوشـــان، 
ــی  ــاف الفیصلـ ــه مصـ ــد بـ ــولاد بایـ فـ
عربســـتان بـــرود. بـــا توجـــه بـــه اتفاقـــات 
ــام  ــاگردان نکونـ ــر، شـ ــاه اخیـ ــد مـ چنـ
توانایـــی شکســـت ایـــن تیـــم و صعـــود 
بـــه مرحلـــه بعـــد را دارنـــد امـــا بـــرای بـــه 
ــد  ــاق بایـ ــن اتفـ ــیدن ایـ ــرانجام رسـ سـ
ــگاه  ــه در باشـ ــند کـ ــه همـــدل باشـ همـ

ــاده اســـت. ــاق افتـ ــن اتفـ ــولاد ایـ فـ
نظرتان درباره شرایط تیم ملی و 

ابقای دراگان اسکوچیچ چیست؟
ــم  ــارک ویلموتـــس تیـ پـــس از رفتـــن مـ
ملـــی در شـــرایطی قـــرار داســـت کـــه هیچ 
ســـرمربی حاضـــر بـــه کارکـــردن بـــا تیـــم 

نبود. در آن شـــرایط دراگان اســـکوچیچ 
هدایـــت تیـــم ملـــی را قبـــول کـــرد و مـــا را 
ــام  ــا کمتریـــن هزینـــه و باخـــت بـــه جـ بـ
ــاند. بنابرایـــن حـــق دارد  جهانـــی رسـ
ـــد. مـــن  کـــه تیـــم را در قطـــر هدایـــت کن
تعجـــب می کنـــم نـــام کارلـــوس کـــی روش 
به عنـــوان جانشـــین اســـکوچیچ مطـــرح 
شـــد. چـــرا کـــه کـــی روش هشـــت ســـال 
در فوتبـــال ایـــران بـــود، نمی گویـــم مربـــی 
خوبـــی نبـــود، چـــرا کـــه دو بـــار مـــا را بـــه 
جـــام جهانـــی بـــرد امـــا در جـــام ملت هـــای 
آســـیا کـــه بـــه نوعـــی هـــدف فوتبـــال ایـــران 
اســـت چه دســـتاوردی داشـــت؟ او هیچ 
ــال  ــول هشـــت سـ ــتاوردی در طـ دسـ
حضـــورش در ایـــران نداشـــت امـــا طوری 
ــگار او رئیـــس  ــه انـ ــرد کـ ــار می کـ رفتـ
فدراســـیون بـــود. یـــک بـــار بـــا دبیـــرکل 
اســـبق فدراســـیون فوتبـــال دعـــوا کـــرد 
ـــد. و همـــه از کـــی روش طرفـــداری کردن

الان کمیته فنی تشکیل شده 
است.

ــه  ــو کمیتـ ــمپور، عضـ ــم قاسـ براهیـ ا
فنـــی از دوســـتان مـــن اســـت. او از روز 
ــور دراگان اســـکوچیچ در  ــا حضـ اول بـ
ــم  ــود. زمانـــی هـ ــم ملـــی مخالـــف بـ تیـ
ــزار شـــد،  ــه فنـــی برگـ کـــه جلســـه کمیتـ
نظـــرش مشـــخص بـــود و می گفـــت تیـــم 

ـــی  ـــا مرب ـــا قـــدرت اول آســـیا اســـت و ب م
ــود  ــام جهانـــی صعـ ــه جـ ــم بـ ایرانـــی هـ
ــام  ــه جـ ــران بـ ــر ایـ ــلاً اگـ ــد اصـ می کنـ
ــد؟  ــه تیم هایـــی برونـ ــرود چـ ــی نـ جهانـ
ــد؟  ــتان برونـ ــد، بنـــگلادش و پاکسـ هنـ
الان کـــه در آســـتانه جـــام جهانـــی فوتبال 
ــازی  ــای حاشیه سـ ــه جـ ــم بـ ــرار داریـ قـ
ــم  ــر تیـ ــم. اگـ ــد کنیـ ــم را متحـ ــد تیـ بایـ
متحـــد باشـــد بـــا توجـــه بـــه رقبای آســـان و 
ســـتاره هایی  کـــه در تیـــم داریـــم صعـــود 
ــترس  ــه حذفـــی دور از دسـ ــه مرحلـ بـ
نیســـت. امـــا اگـــر ایـــن اتفـــاق رخ ندهـــد و 
تیـــم متحـــد نشـــود، بـــه آینـــده خوشـــبین 
نیســـتم. تیـــم ملـــی بانـــد بـــازی اســـت. 
مهـــدی طارمـــی بانـــد خـــودش، علیرضـــا 
جهانبخـــش هـــم بانـــد خـــودش را دارد. 
مســـأله ای کـــه بـــه فوتبـــال ایـــران ضربـــه 
می زنـــد. امیـــدوارم هرچـــه زودتـــر ایـــن 
ــود و در ایـــن مـــدت  ــائل حـــل شـ مسـ
کوتـــاه کارهـــا بـــرای حضـــور قدرتمندانـــه 

ــود. ــام شـ ــابقات انجـ ــم در مسـ تیـ
سخن پایانی...

ــدوارم  ــم. امیـ ــکر می کنـ ــما تشـ از شـ
کســـی در انتخابـــات 8 شـــهریور پیـــروز 
ــد  ــوز باشـ ــی و دلسـ ــه فوتبالـ ــود کـ شـ
ــران  ــال ایـ ــه فوتبـ ــه جامعـ ــد بـ ــا بتوانـ تـ

ــد. کمـــک کنـ

اگر تیم متحد باشد با 
توجه به رقبای آسان 

و ستاره هایی  که 
در تیم داریم صعود 
به مرحله حذفی دور 

از دسترس نیست. 
اما اگر این اتفاق رخ 

ندهد و تیم متحد 
نشود، به آینده 

خوشبین نیستم

امیررضا همایون
روزنامه نگار


